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     Co nám přinesl rok 2013                                                                                                           
V posledním čísle Jarčovjanu roku 2012 jsem se zmínil o některých akcích, které měly v roce 2013 proběhnout.
Jsem rád, že s odstupem dvanácti měsíců můžu některé z nich zhodnotit. Výsadba stromové aleje Na Zahradách 
se s přispěním Ministerstva životního prostředí podařila. Po zbytek roku jsme potom trnuli, kdy někdo ohlásí, 
že některý  ze  stromků  je  polámaný nebo  vytržený. Naštěstí  takových hlášení  bylo minimum. Zda  se ovšem 
ujmou všechny znovu zasazené vytržené stromky ukáže až příští jaro. Opět bych vás všechny rád touto cestou 
požádal, abyste nebyli ke svému okolí  lhostejní a všímali si co se děje kolem vás. Prosím, ať to nikdo nebere 
jako snahu o policejní režim. Je mi pouze  líto, když vidím, že si někdo neváží práce druhých a  je schopný si 
vybíjet zlost či své mindráky na svém okolí. Odměnou nám všem bude časem pěkná alej, která bude ještě více 
vybízet k procházkám. S přispěním Ministerstva pro místní rozvoj se nám podařilo na zahradu místní základní 
a mateřské školy nainstalovat nové hrací prvky, které bychom v příštím roce ještě malinko rozšířili. Děti tak 
konečně po delší době získají prostředí, kde se budou moci pořádně vyřádit. Doma budou třeba potom o trochu 
klidnější, což jistě uvítají nejenom rodiče, ale i prarodiče, kteří díky době tráví se svými vnučkami a vnuky čím dál 
více času. Díky stejnému ministerstvu jsme tento rok mohli opravit zase část místních komunikací. Tentokrát 
se opravovaly hlavně cesty v části obce Za Vodů. Celkově dostalo nový povrch skoro jeden kilometr cest. Věřím, 
že to usnadní živobytí obyvatel, kteří tyto cesty denně používají. V opravách dalších úseků cest bychom chtěli 
pokračovat i příští rok. Systém sběru odpadu v naší obci rozebíráme na pracovních schůzkách poměrně často. 
Co se týká sběru tříděného odpadu, tak si naše obec v rámci vsetínského okresu nevede špatně. Prostor pro větší 
a lepší třídění zde samozřejmě stále je a je na každém z nás, jak se k této problematice postaví. Počty jsou velice 
jednoduché. Čím více odpadu třídíme, tím je ho méně v klasických popelnicích a tím méně obec platí za uložení 
na skládku. Dalším nezanedbatelným bonusem pro obec  je, že za takto vytříděný odpad dostává zaplaceno. 
Tyto  peníze  nám  skoro  ze  100%  pokryjí  náklady  na  odvoz  tohoto  tříděného  odpadu.  Shrnuto,  podtrženo 
-  třídění má opravdu  smysl! A nemám na mysli  pouze  finanční  stránku  věci.  Pokud  si myslíte,  že  je  někde 
nádob málo nebo, že jsou jednotlivá hnízda od sebe daleko, dejte nám vědět. Touto cestou mi dovolte poděkovat 
našim pracovníkům, kteří mohou být za přispění Úřadu práce u naší obce zaměstnaní. Díky letošním štědře 
nastaveným parametrům od Úřadu práce zaměstnáváme 5 lidí na plný úvazek a jednoho člověka na poloviční 
úvazek. Bez těchto pracovníků by zajištění potřebných prací na obci bylo složitější, dražší a hlavně by nebylo 
tak pružné. Nemluvě o tom, že jsme mohli nabídnout práci lidem, kteří ji z nějakého důvodu obtížně shánějí, ale 
hlavně lidem, kteří pracovat opravdu chtějí.
Závěrem mi dovolte, abych vám všem ze srdce popřál klidné a pohodové svátky.  

Ivo Veselý (starosta obce)

Dne 15.1.2014 proběhne v dopoledních hodinách sběr vánočních stromků. V případě zájmu o odvoz 
položte, prosím, stromek k nádobám na tříděný odpad. Pracovníci obce stromky odvezou.



    Hasičský rok 2013                                                                                                                  
Jaký byl? Pro ty aktivní byl náročný, hektický, úspěšný, pracovní, vysilující, naštěstí bez škod na majetku obecním 
a soukromém. Větší část byla popsána v minulých číslech, nyní shrnutí. V letošním roce se nám pro zásahovou 
jednotku podařilo dosáhnout na dvě státní dotace a to dvě stě tisíc na pořízení zásahového dopravního automobilu 
a dvacet pět tisíc na dovybavení jednotek předurčených k zásahům i mimo zřizovatelskou obec. Obě dotace byly 
do koruny vyčerpány na materiál, který v případě potřeby může sloužit občanům a ochraně zasahujících hasičů. 
Jednotka letos na ostrý poplach vyjela třikrát. Poprvé ke spadlým stromům Za vodů a u čistírny odpadních vod, 
podruhé na pátrací akci po ztraceném dítěti, a po třetí k hlášenému požáru komína v chatové oblasti Za vodů. 
Naštěstí poslední dvě se šťastným koncem.
Kromě zajištění akceschopnosti 
zásahové jednotky pro pomoc 
občanům je naší druhou aktivitou 
činnost občanského sdružení 
SDH , přeloženo do češtiny je to 
práce s mládeží, soutěžní činnost 
dorostu a dospělých, pořádání nebo 
spolupořádání kulturních akcí. 
Nejnáročnější na čas a organizaci 
je práce s mládeží. O dvacet devět 
mladých hasičů ve věku 5 – 18 let 
se stará šest vedoucích, kteří musí 
mít kvalifikaci a v současné době 
máme i pět vyškolených rozhodčích 
pro soutěže mladých hasičů.  Pro 
žáky letos vedoucí pořádali jarní 
a podzimní soustředění, letní tábor 
a na závěr sezony výlet do zábavního 
centra Galaxie ve Zlíně. Když si 
k tomu připočítáte devět soutěží 
okresní ligy, a soutěže jednotlivců 
v Ostravě, Oznici, Huslenkách, 
Šumperku a Olomouci, je to ranec práce, nemluvě o trénincích. Úspěchy: v obvodovém kole hry plamen skončili 
starší žáci na 3. místě. Na Oznických šedesátkách se umístily v kategorii minipřípravka - 1. místo Karolína 
Rostková, 2. Místo Natálie Křupalová a 3. místo Daniel Kuráň. V kategorii mladších žákyň obsadila 1. místo 
Tereza Geryková. Huslenské šedesátky: v kategorii mladší žákyně 1. místo Tereza Geryková, v kategorii mladší 
žáci 2. místo Jan Bělocký a v kategorii starších žákyň 2. místo Hana Převorová. Olomoucký drak: přípravka  
3. místo Jan Drábek a v mladších dívkách 2. místo Tereza Geryková. V závodu požárnické všestrannosti 
se našim starším žákům doma zadařilo a vybojovali 1. místo. Šumperský soptík: mladší žákyně 3. místo 
Klára Kociánová a v družstvu byli naši starší 3. O tom že tato práce má smysl bez ohledu na výsledky 
asi svědčí, že v letošním roce našim vedoucím svěřili rodiče čtrnáct nových hasičů ve věku pět až šest 
let. O úspěchu dorostenek na mistrovství republiky již bylo psáno minule. Úspěšné bylo i družstvo žen, 
kterému se po roční odmlce podařilo zvítězit ve Vsetínské hasičské lize. Dále zvítězilo v obvodovém kole, 
v okresním skončilo třetí. Na soutěži o zlatý pohár hejtmana Zlínského kraje získalo hodnotné druhé místo. 
Družstvo mužů nad 35 let zvítězilo v obvodovém kole, v okresním skončilo sedmé. Pořádali jsme spole-
čenský ples, který v příštím roce bude v pátek 17. ledna se stejnou hudbou jako minulé dva roky. Dále se 
organizoval svatojánský oheň, a provedl se sběr šrotu. Pořádali jsme čtyři soutěže, dvě pro mladé hasiče  
a dvě pro dospělé. 
Do nového roku přejeme všem, aby se siréna rozezněla jen při zkoušce sirén a našim soutěžícím, aby je soutěžení 
pod naší hlavičkou bavilo a co nejvíc úspěchů.             Hasiči

ZASTUPITELSTVO OBCE JARCOVÁ
zve všechny občanky, občany a občánky na 

IV. Výroční dobytí Jarčovské kuly  tentokráte severní cestou  

 
Sraz všech účastníků expedice se uskuteční dne 28. 12. 2013 v 10.00 hodin u obecního úřadu.
Za nezbytnou výbavu považujte teplé nápoje a nápoje teplo vyvolávající, chuťovky všeho druhu,

oděv přiměřený počasí a významu akce, potřebné sportovní potřeby včetně dobré nálady.
Vyhodnocení celé expedice bude provedeno na místním lyžařském vleku.



    Kultura                                             

Hostování divadla v Jarcové

Naši divadelníci jsou tento podzim 
nebývale aktivní. V říjnu se v Jarcové 
představilo poprvé v novodobé 
historii jiné divadlo, než to naše. 
S hrou typu “comedie delle arte“ k nám 
zavítali ochotníci z jihomoravských 
Buchlovic. Zvláštností byl podstatně 
vyšší věkový průměr souboru. 
Přesto svoji partii odehráli s velkým 
nasazením a my se teď těšíme 
z pozvání na hrad Buchlov, kde 
bychom se rádi v létě představili.

Reprízy hry Společný byt (KZ)

Nová Snaha se po úspěšném uvedení 
hry Společný byt rozhodla přidat 
několik repríz na podzim a po dvou 
představeních v Jarcové šli naši 
ochotníci s kůží na trh v podobě 
představení v Kulturním Zařízení 
města Valašského Meziříčí.  Slušně 
zaplněný sál byl velmi dobře naladěn 
již od prvních minut, a tak se jen 
potvrdilo, že tento spolek má opravdu 
něco do sebe a že to není jen dočasná 
kratochvíle několika jedinců.

Posezení o páté

Posezení o páté mělo tentokrát 
podtitul Historie divadla v obci, 
Snaha – Nová snaha. Vzpomínalo se 
na ty nejstarší časy kulturní činnosti 
v obci. Díky této aktivitě se podařilo 
shromáždit velký počet dobových 
materiálů a tak celkem nevinně 
vznikl unikátní archiv kulturní 
činnosti v obci. Velký dík patří panu 
Vahalíkovi, který trpělivě převáděl 
desítky fotografií do digitální 
podoby. Součástí posezení bylo také 
předání čestných uznání všem, kteří 
se jakýmkoliv způsobem podíleli 
v minulosti na kulturní činnosti 
v obci. Současně se objevují další 
a další jména, a tak některým bude 
toto uznání teprve doručeno.



   Exkurze do středisek Diakonie ČCE                    
20.11.2013 se uskutečnila exkurze členů sociální komise Jarcová a zástupce zastupitelstva Oznice do obou 
středisek Diakonie ČCE, která se nachází v Žerotínově ulici ve Valašském Meziříčí. Jde o budovu Hospice Citadela 
a budovu bývalého konviktu, později „plicárny“, která nyní slouží jako Dům sociálních služeb. V letošním roce 
oslavila Diakonie své 20leté působení. V jejím propagačním letáčku stojí „ Pomoc mnoha tváří“ a o tom svědčí 
i její práce, která má široký záběr: 
 a) starost o nevyléčitelně nemocné a umírající. Své dny tráví v samostatných pokojích s vyhlídkou do zahrady. 
V pokoji je přistýlka pro rodinného příslušníka, se kterým mohou trávit své poslední dny.
 b) starost o osoby, jejichž zdravotní stav nevyžaduje hospitalizaci v nemocnici, ale nejsou schopni samostatného 
pobytu doma. K tomu slouží denní stacionář, starající se jak o zajištění potřebné péče, tak o zpestření jejich dne.
 c) starost o osoby s duševním onemocněním, po mozkových příhodách apod.
 d) působí zde i odlehčovací služba, pomáhající rodinám či pečovatelům v době jejich nepřítomnosti nebo 
neschopnosti.
 e) obtížný úkol má i pečovatelská a ošetřovatelská služba. Pomáhá seniorům a dospělým lidem se zdravotními 
postiženími, aby mohli žít v domácím prostředí (nákupy, péče o domácnost, doprovod k lékaři, odborné ošetření 
dle pokynů lékaře). 
V budově bývalé „plicárny“ vše prodělalo nepředstavitelnou přeměnu. Velké „šalandy“ se 7 lůžky se proměnily 
v 1-2 lůžkové pokoje s veškerým komfortem pro seniory (1 – 2. poschodí). V přízemí jsou kanceláře, zázemí 
pečovatelské a ošetřovatelské služby a prostory pro zájmovou činnost v denním stacionáři. Klienti zde mohou 
využít masáže či pedikúru.
Celou dobu našeho pobytu nás prováděla paní Kopecká, která nás seznámila s historií a současností a to velmi 
zajímavým vyprávěním. Bylo velkým poučením jí naslouchat, škoda, že se nás nemohlo zúčastnit více.

Velký dík bychom chtěli vyjádřit paní Lence Kostelné, která se 
přičinila o uskutečnění této exkurze.

Jana Kalhousová

    Setkání seniorů a všech dobrých lidí                             
    s dobrou náladou       
V sobotu 16.listopadu proběhlo v kulturním sále OÚ 
Jarcová setkání našich spoluobčanů, a to nejen těch, kteří 
dosáhli seniorského věku, ale také těch, kteří si chtěli spolu 
povyprávět, zazpívat si a potěšit se vystoupením dětí z MŠ 
a ZŠ Jarcová. Úvodním slovem a souhrnem dění v obci zahájil 
setkání starosta Ivo Veselý. Letošní program byl obohacen také 
doprovodnými programy - přednáškou nprap. Malcharczika, 
který působí v regionu jako preventista Policie ČR Vsetín 
a ukázkou fotografií putovní výstavy Mládí a (versus) stáří, 
jejíž myšlenkou je zachytit soužití různých generací. Tyto 
fotografie zapůjčil Zlínský kraj. K dobré náladě přispěla 
hudební produkce pana Žlebka a atmosféru setkání zachytil 
fotograf  M. Kuráň. Snímky ze setkání je možné shlédnout 
na webových stránkách obce.
Příští setkání plánuje sociální a kulturní komise uskutečnit již 
na jaře 2014.

Lenka Kostelná



    Drakiáda 2013                         
Stejně jako předešlé ročníky Drakiády, tak i ten letošní byl ve znamení „bezvětří“. I přes tuto skutečnost se to 
na opečovávaném jarčovském fotbalovém hřišti jen hemžilo pestrobarevnými  dráčky. …. A že jich, panečku, 
bylo! Děti i rodiče běhali „jak o život“ a snažili se dostat své papírové a plastové miláčky do vzduchu. Nebylo 
to snadné, ale většina účastníků se tohoto úkolu zhostila s chutí a pořádnou dávkou optimismu.  Někteří  

svým pobíháním po hřišti  natrénovali na maraton. 
Když se zrovna neběhalo, tak se děti mohly zapojit 
do připravených soutěží. Nálada byla výborná a v závěru 
drakiády už téměř nikomu nevadilo, že nefouká.  Ještě 
vpodvečer se z hřiště ozývalo sborové „HOJA HOJ, 
HOJA HOJ,…

Mgr. Jarmila Veselá 
učitelka ZŠ Jarcová

Přestože do Vánoc ještě trocha času 
zbývá, rozhodli jsme se s dětmi ŠD tento 
čas  si trošičku zpříjemnit. Společně jsme 
ve školní jídelně zpracovali  perníkové  
těsto a vykrajovaly různé tvary perníčků. 
S pomocí paní kuchařky jsme je i upekli 
ve školní kuchyni. Děti si tak vyzkoušely   
práci s těstem a  jak se nám to všem 
podařilo se můžete podívat sami. 

 Michaela Zgabajová

    První místo ve sběru papíru.                     
Již třetím rokem probíhá na naší škole soutěž ve sběru papíru. Aby byli žáci dostatečně motivováni, rozhodli 
jsme se zapojit do projektu Papír za papír. Ten  je projektem společnosti SITA CZ a.s. Jeho autorem je tým 
pracovníků SITA CZ z olomoucké pobočky, která měla a má se školním sběrem bohaté zkušenosti. Projekt 
spočívá v tom, že za nasbíraný papír dostane škola pomůcky z recyklovaného papíru v odpovídající hodnotě jako 
např. výkresy, některé sešity, toaletní papír nebo kancelářský papír. Papír dáváme do speciálního kontejneru 
k tomu určeném a společnost si jej sama pravidelně odváží. Papír zváží a dle nasbíraných kil nám přidělí tzv. 
kredity. Za tyto kredity lze objednávat papírové zboží z recyklovaného papíru. Zatím naše škola nasbírala 
celkem 2600 kg papíru jsme na 1. místě mezi ostatními školami, které se do projektu zapojily ve Zlínském 
kraji. Kromě toho jsou na konci školního roku tři nejlepší sběrači z  MŠ a ze ZŠ odměněni pěknými věcnými 
cenami.
  Mgr. Eva Nezvalová ředitelka školy



    Školní vánoční jarmark v Jarcové                    
Adventní čas roku 2013 jsme se na naší ZŠ  rozhodli vyplnit tradiční akcí, která přináší nejen užitek pro žáky, 
ale zároveň také radost a přátelskou atmosféru do duší zúčastněných. Ano, řeč je o vánočním jarmarku, který 
se uskutečnil dne 7.prosince 2013.
Bohatá nabídka vlastnoručně vytvořených ozdob a dekorací, voňavé perníčky, svíčky a množství vánočně 
laděných figurek, to vše a možná ještě něco navíc měli možnost si nakoupit všichni, kteří na náš jarmark 
zavítali. Nechybělo ani poklidné posezení v místním kulturáku, které  bylo bohatě zásobeno sladkými 
dobrotami z kuchyně maminek. Zkrátka každý, kdo tento den zavítal na tuto akci, určitě nelitoval a my jsme 
byli moc rádi, že celá tato událost proběhla v klidném adventním duchu, jak se pro tento čas sluší a patří. 
Chtěli bychom také touto cestou opravdu moc poděkovat všem, kteří jakkoli přispěli a pomohli s přípravou 
a organizací jarmarku. 

Za pedagogický kolektiv Michaela Zgabajová 
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